
Acta de la sessió  de la Junta Districte Marítim

Data: 24 d'octubre de 2023
Número: 02/2023
Caràcter: Ordinària
Hora: 20:00h
Lloc: Sala Reunions Tinença d'Alcaldia Grao

ESTER GINER HIDALGO PRESIDENTE

MARICARMEN RIBERA SORIANO VOCAL (REGIDOR)

MARIA VALVERDE DAMIÁ VOCAL (VEÏNA DESIGNADA PP)

MIGUEL DUEZ JAEN VOCAL (VEÍ DESIGNAT VOX)

JORGE BEGUES LIROLA VOCAL (VEÍ DESIGNAT ALCALDIA)

ERIC DOLS RAMOS VOCAL (VEÍ DESIGNAT ALCALDIA)

JOSÉ CARLOS MAS VOCAL (AA.VV. MERIDIÀ)

TICA PALAU CAMPOS VOCAL (AA.VV. EL FARO)

MANUEL GONZÁLEZ GALVÁN VOCAL (AA.VV. MARJALERIA)

TONICA MIRALLES CUMBA VOCAL (AC VA UNIR MUSICAL DEL GRAU)

ANA RAGA CASES VOCAL (AMPA CEIP LA PINEDA)

ROMAN SIMÓ GÓMEZ SECRETARIO

Excusen assistència: Cristian Ramírez (Vicepresident – Regidor PP) i Marisa Miralles Cumba
(Vocal – Coral Polifònica).

Orde del dia:

1.- Aprovació acta sessió anterior.

2.- Informació obres CEIP Elcano.

3.- Informació I Concurs Internacional Arròs a Banda.

4.- Informació neteja camins zona Marjalería.

5.- Precs i preguntes.
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En el  Saló  de  Reunions  de  la  Tinença  d’Alcadía  del  Grau de  Castelló,  sent  les
20:00h del  dia  24 d'octubre  de  2023  sota  la  presidència  de  l'Excel·lentíssima Senyora
tinenta d'alcalde Ester Giner Hidalgo, es reunixen els senyors i senyores abans esmentats a
fi de celebrar sessió ordinària de la Junta de Districte Marítim, amb la meua assistència
com a secretari delegat del districte per a donar fe de l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la presidència es procedix a iniciar la sessió. 

1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR

La Sra. presidenta va preguntar als presents si tenien alguna objecció que fer a la
redacció de l'acta de la passada sessió celebrada el  4 d'octubre de 2023.

No havent-hi cap objecció, s'aproven per unanimitat.

2.- INFORMACIÓ OBRES CEIP ELCANO

La  sra presidenta va informar els presents que el passat dia 18 d'octubre s'havia
firmat l'inici d'obra i que el termini – a comptar des d'eixe dia – serà aproximadament de
15 Masos. Va afegir que a conseqüència d'això anava a haver-hi que reubicar els llocs de
venda ambulant del mercat del divendres situats en la Pza Verge del Carmen – fruites i
verdures – i traslladar-los a la C/Álvaro de Bazán, havent-se iniciat ja els contactes amb els
venedors. Va continuar comentant que en la planta baixa de la Tinença d'Alcaldia estaven
exposats els plans del nou col·legi, i que en ells es podia observar que tenia forma de L i
que els camions haurien d'entrar per l'esmentada plaça, d'ací el canvi d'ubicació dels llocs.

Va preguntar el Sr. Begues si l'enderrocament de l'edifici comportaria la prohibició
d'aparcament en els 4 carrers que ocupa.

Va contestar la  sra presidenta  que no ho sabia amb certesa, però que era lògic
pensar que així anava a ser.

Va preguntar la  Sra.  Palau  si  s'havien previst  els  efectes que esta obra causaria
durant les festes de Sant Pere.

Va  contestar  la  sra  presidenta que en  estes  festivitats  es  paralitzaven totes  les
obres, i que, efectivament, ja s'havia pensat en les modificacions que s'hauria de realitzar.
La infermeria no seria problema ja que estava situada en l'edifici “del rellotge”, però en
canvi, el recorregut de l'ambulància caldria modificar-lo i que ja s'estaven remenant les
solucions.

Va preguntar la Sra. Palau que on es traslladarien els llocs de venda ambulant  que
després de la finalització de l'obra no pogueren seguir en la seua ubicació actual.

La sra presidenta va respondre que s'estava parlant amb els venedors afectats per a
oferir-los diverses solucions i que ells triaren la que preferiren:

• Situar-se  en la  part  de la  Pza  Verge del  Carmen situada entre C/Canalejas  i
C/Sant Pere.

• Situar-se en la C/Álvaro de Bazán.

• Al final de la Pza Pintor Porcar (en parc Panderola).

3.- INFORMACIÓ I CONCURS INTERNACIONAL ARRÒS A BANDA
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La  sra presidenta va informar els membres de la junta que s'anava a celebrar el
dilluns 13 de novembre en horari de 11:00h a 14:00h al parc de “la Panderola” un concurs
internacional  d'arròs  a  banda.  Les  inscripcions  es  realitzaven per  seu electrònica,  sent
l'últim dia vàlid per a inscriure's el 25 d'octubre  i permetent  les bases la participació tant
de  professionals  com  d'amateurs.  Va  afegir  que  en  la  confecció  de  la  recepta  havien
col·laborat la Confraria de Pescadors Sant Pere i l'A. C. Mar i Vent. Va finalitzar dient que a
més  es  realitzaria  una  paella  monumental  gratuïta  per  a  la  gent  gran,  i  que  es  faria
publicitat perquè vingueren a passar el dia al parc.

La  Sra. Ribera va preguntar si el concurs substituiria a les “Jornades de l'arròs a
banda”.

Va respondre la  sra presidenta   que no, i que precisament s'havia fet coincidir el
concurs amb les jornades - que comencen el dia 4 de novembre -   per a dotar a estes de
major rellevància.

4.- NETEJA MARJALERIA

Va començar  la  sra  presidenta  dient  que des  que el  seu  partit  va  guanyar  les
passades eleccions ha estat molt damunt del tema de la neteja en la zona de Marjalería,
tant de camins – incloent el reapedaçament d'alguns -  com de séquies,  encara que va
reconéixer que la neteja d'alguna d'elles no es va realitzar bé – per això després d'un parell
de Masos la vegetació ha crescut i  ha tornat a tapar els llits -  .  Va comentar que eren
conscients que encara quedava molta faena per fer però que s'estava en això i  que la
Tinença d'Alcaldia i l'Oficina de la Marjal – que ja portava quasi 300 atencions fetes – es
coordinaven per a realitzar esta labor de la millor manera possible. Va finalitzar dient que
tant ella com el Sr. Begues es desplaçaven per tota la marjal per a conéixer els probleMas
dels veïns i que a més passaven a revisar les neteges una vegada finalitzades estes per a
comprovar que s'havien realitzat correctament.

Va finalitzar animant als  presents  al  fet  que si  coneixien camins o séquies que
necessitaren d'adequació ho comunicaren al sr secretari o a ella mateixa, i que s'aniria fent
un llistat i a poc a poc netejant totes les zones en mal estat.

5.- PRECS I PREGUNTES

La Sra. Ribera es va queixar que els marges de la séquia Catalana no estan nets. Va
afegir que els terrenys expropiats per a realitzar els accessos a Portcastelló que es van
quedar sense utilitzar ara són terra campa i estan bruts, per la qual cosa s'hauria d'esbrinar
a qui correspon netejar-los (Foment o Ayto).

Va contestar la sra presidenta que afegia al llistat esmentat anteriorment el tema
dels  marges  de  la  séquia  Catalana  i  que  intentaria  esbrinar  al  fet  que  administració
correspon la neteja dels terrenys expropiats.

La Sra. Ribera també va traslladar a la sra presidenta les queixes dels veïns sobre
l'existència de rates en dos solars. Un situat en Avda Port (Antiga Gelateria Valenciana)
front Hotel Turcosa, i un altre situat després d'este mateix hotel en la Pza Miquel Peris.

La sra presidenta va contestar que ja s'havien iniciat actuacions a fi d'erradicar els
rosegadors,  ja  que  les  primeres  queixes  van  arribar  a  la  Tinença  Alcaldia  el  Mas  de
setembre passat. Va afegir que ja estaven  apareixent rates mortes, la qual cosa volia dir
que el verí estava fent efecte. Va informar que la plaga s'originava en els solars mancats de
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neteja pel que l'ajuntament ja havia notificat a tots dos propietaris que es netejara el solar
o la neteja seria realitzada pel mateix ajuntament mitjançant orde d'execució. 

La Sra. Ribera va preguntar que administració havia d'encarregar-se de la neteja de
les pistes de basket situades al costat del Jardí del Port, ja que en principi Portcastelló
havia de cedir estes pistes a l'ajuntament perquè este s'encarregara del seu manteniment.

La sra presidenta va contestar que encara no s'havia reunit amb el nou president
del port i que ho faria en breu, però que de totes maneres si les pistes estan brutes ser
realitzarà una neteja per part de l'ajuntament.

Va continuar la Sra. Ribera sol·licitant la neteja de la séquia “del pontet”.

Va contestar la sra presidenta que prenia nota d'això.

La Sra. Ribera va sol·licitar que es reposara un bol·lard que faltava en la zona per als
vianants després de l'Hotel Turcosa.

Va contestar la sra presidenta que ja s'havia donat l'orde a este efecte.

Pregunte la  Sra. Ribera  si la gent de “Jornals de Vila” encarregada de netejar els
adhesius, ho farien també al Grau.

Va contestar la sra presidenta que si. Començarien a Castelló i després passaran als
barris.

Va finalitzar la  Sra. Ribera dient que li havien transmés pares d'alumnes de l'IES
Miquel  Peris  que  la  policia  local  ja  no  realitzava  les  labors  de  vigilància  a  les  portes
d'entrada.

Va contestar la sra presidenta que ho indagaria.

El  Sr. Mas va preguntar per a quan estava prevista la neteja del va riure, tant del
mateix riu com dels marges que estan molt descurats. Va continuar dient que cada vegada
que plou algú aprofita per a realitzar abocaments per la zona de la gasolinera low cost
(Charter).

El  Sr.  Mas va tornar a sol·licitar com en sessions anteriors que es netejaren les
regueres situades al costat dels contenidors.

La sra presidenta va contestar que sol·licitaria que es netejaren.

Va afegir el Sr. Mas que en l'encreuament entre Camí Fileta i Camí Donació existix
un abocador de poda (legal) on s'anava a originar un  problema, ja que s'arreplega amb la
màquina i cada vegada que la pala arreplega va fent rasa, de manera que hi ha un forat
que aconseguix ja Mas d'un metre de profunditat.

El Sr. Mas va sol·licitar que en tots els encreuaments perillosos del Camí la Plana es
posen senyals  de  Stop  per  a  bicis  i  patinets  ja  que hi  ha  falta  de  visibilitat  des  dels
entradors.

La  sra  presidenta va comentar  al  sr  secretari  que ho sol·licitara al  Negociat  de
Mobilitat.

Es va queixar el Sr. Mas que netejaren els camins i deixaren les herbes tallades un
parell de setmanes al sol, la qual cosa originava bestioles i brutícia.

Va dir la sra presidenta  que era pel pes (ja que mullada pesava Mas ) però que
haurien de passar a arreplegar-la  als dos o tres dies, i que dos setmanes no era correcte.
Va dir que s'informaria.
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El Sr. Mas va dir que a la policia no li la veia mai per la zona. Ni en cap de setmana
ni entre setmana.

Va contestar la  sra presidenta que el següent dijous es reunia amb el Regidor de
Seguretat i que es tractaria l'assumpte.

El  Sr.  Mas va sol·licitar que els  pals  de telèfons i  llum es pintaren amb pintura
fluorescent (almenys fins a una certa altura) perquè foren visibles a la nit ja que en els
camins hi ha molt poca il·luminació.

Va contestar la sra presidenta que se sol·licitaria a mobilitat.

Va finalitzar  el  Sr.  Mas dient  que tenia  diverses peticions expresses per al  Parc
Meridià (papereres, il·luminació de l'esplanada...etc).

Va contestar la  sra presidenta que li les fera arribar via mail o whatsapp i que es
passaria en persona.

El  Sr.  González va  sol·licitar  que  es  reparara  una  porta  de  la  seu  de  la  AA.VV.
Marjalería situada en el dispensari mèdic.

La sra presidenta va prendre nota d'això.

La Sra. Raga es queixe de la brutícia de la séquia del Camí Profund.

La sra presidenta va prendre nota d'això.

La  Sra. Raga va comentar que en l'Av. Els Pins, enfront del CEIP La Pineda hi havia
un tros de tanca pertanyent al club de golf que estava trencat i que la policia local havia
acordonat. Va sol·licitar que s'urgira al club a reparar-lo a fi d'evitar que algú patira mal.

La sra presidenta va contestar que es posarien en contacte amb el club de golf.

La Sra. Raga va informar que els veïns de la Plaça de la Pineda li havien comentat
que tenien a casa “xinxes pestilents”  - conegudes en valencià com “pudentes” - .

El sr secretari va contestar que no hi havia plaga d'estos insectes i que és normal si
es viu prop d'un parc o en el camp, tindre algun a casa.

 La  Sra. Raga va sol·licitar que s'assenyalara d'alguna manera el camí al CEIP La
Pineda. Va comentar que en alguns llocs a Castelló (rotonda estació) hi ha una figura de
pvc de la grandària d'una persona que assenyala el pas de zebra, i a més hi ha triangles
amb petjades que assenyalen el camí.

La Sra. Raga va sol·licitar que si no era possible realitzar el camí escolar, almenys
que en l'encreuament de la C/Manuel Cubedo amb C/Zarauz es posaren passos de zebra i
si això tampoc és possible a causa de l'estretor de les voreres, que es posaren guals o
bandes rugoses ja que molts xiquets van per estos carrers al col·legi i els cotxes passen
molt  ràpid.  També  va  sol·licitar  alguna  cosa  similar  a  la  porta  de  darrere  del  col·legi
(C/L'Estrela), on molts pares esperen l'eixida dels xiquets i els cotxes passen ràpid. 

La sra presidenta va contestar que es transmetria la seua petició a mobilitat.

La Sra. Raga va comentar que la policia local no anava a les hores d'entrada i eixida
a controlar el trànsit en el CEIP la Pineda.

Va contestar la sra presidenta que si anaven, encara que no tots els dies, ja que no
hi havia suficient policia per als 4 col·legis i l'institut, i que estaven intentant recuperar la
figura del voluntari perquè els xiquets pogueren entrar i eixir assegurances dels col·legis.
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La Sra. Raga va reiterar la seua petició de passos de zebra elevats en l'Av. Els Pins,
en la zona del CEIP la Pineda, ja realitzada durant la passada legislatura.

Va contestar la sra presidenta que s'informaria sobre esta petició.

La Sra. Palau va comentar que en la C/Joan d'Àustria s'havien arreglat els escocells
de dos arbres que les seues raices alçaven la vorera i va preguntar si s'anaven a arreglar
Mas.

Va contestar el  sr secretari  que depenia del Negociat de Transició Ecològica i que
intentaria esbrinar-ho.

La Sra. Raga va sol·licitar la poda de les palmeres d'Av. Els Pins, ja que estan plenes
de dàtils  i  si  no  es  poden,  quan els  dàtils  cauen a  terra  embruten molt  i  a  més  són
perillosos perquè la gent pot esvarar.

Va contestar el sr secretari que, com l'anterior,  depenia del Negociat de Transició
Ecològica i que eren ells els que decidien l'època de poda de les palmeres però que no
obstant això ho comentaria.

La Sra. Raga va transmetre les queixes de veïns de la C/Magallanes sobre l'elevat
nombre de coloms i la brutícia que comporta, preguntant si l'ajuntament no podria posar
pinchos.

Va contestar la sra presidenta que estaven prohibits.

I  sent  els  21:00h de la  data indicada en l'encapçalament,  per  no haver-hi  Mas
assumptes que tractar, el senyor President alça la sessió, de tot això, com a Secretari en
done fe  i,  per  deixar-ne constància,  alce la  present  acta que firme al  costat  de la  Sra
Presidenta de la Junta Municipal de Districte.
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